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Local development in light of the Algerian constitutional foundations in the 2016 amendment

Abstract

Theoretically speaking, it would be unfair to deny that the last constitutional reform had, partially or
totally, reflected the determination of Algeria through its highest legidation after introducing a set of
new constituents, such as the establishment of a free economy based on competitiveness, not only for
local development, but towards the achievement of sustainable development objectives. This is
systematically theorized through several texts, they are still not enough without providing guarantees.
We suggest the amendment of some legal texts to ensure the effectiveness of constitutional texts which
ismirrored in all legidative processes.

keywords: Constitutional reform, legislation, guarantees, economy, development.

Le développement local a la lumiére des fondements constitutionnels algériens dans I’'amendement
de 2016

Résumé

Théoriquement, il serait injuste de ne pas reconnaitre que le dernier amendement constitutionnel a
souligné la volonté de I'Algérie, & un ensemble de fondements qui n'existaient pas auparavant, dont le
premier est la mise en place d'une économie libre non seulement dans un souci de développement
local, mais aussi son avancement vers un développement durable. Cela ne suffit pas si les contenus ne
sont pas soutenus par des garanties, et en activant ces fondements en mettant en ceuvre tous les
mécanismes, nous suggérons donc la nécessité de modifier certaines lois pour assurer I'efficacité des
textes congtitutionnel's, comme une réflexion de toute | égidation.

Mots-clés: Amendement constitutionnel, garanties, amendement de la loi, Economie,
développement.
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